

TINGSTRUP SKOLE
Referat – Skolebestyrelsesmøde
Dato: 10. december 2019
Kl.: 18.00 - 19.30 (kl. 19.30 - 20.30 Jul)



Forældrevalgte: Thomas Rygaard Lassen, Lærke Kloster, Line Rask Abildgaard, Anette Steffensen, Torben Hedegaard Hansen, Helle Kanstrup Pruzljanin, Ditte Hede Overgaard
Personalerepræsentanter: Hans Nielsen, Rikke Lawaetz
Elevrådsrepræsentanter: Nikolaj Rask Abildgaard, Maria Rysgaard Lassen
Ledelse: Dorthe Ninn, Michael Nielsen.

Afbud: Ditte Hede Overgaard, Line Rask Abildgaard, Nikolaj Rask Abildgaard og Maria Rysgaard Lassen, Torben Hedegaard Hansen.
Referent: Michael Nielsen
Ordstyrer: Lærke Kloster

DAGSORDEN		REFERAT
1.	<p>Godkendelse af referat</p> <p>Til punktet er afsat 3 minutter</p>	Godkendt
2.	<p>Orientering fra:</p> <p>a) Formand b) Øvrige medlemmer af skolebestyrelsen c) Elevråd d) Lærere e) Skoleledelsen - orientering om læseløftspulje</p> <p>Til punktet er afsat 15 minutter</p>	<p>a) Intet b) Intet c) Intet d) Intet e) Vi er med i ansøgning om pulje til læseløft. Vi har sammen med 4 andre skoler i Thisted Kommune ansøgt om 50.000 kr. til hver skole. Målet er at øge læselysten hos eleverne. Dorthe fortæller om de tiltag, vi ønsker at bruge pengene til. Fx læseklub, fritidsbogklub osv. Indsætterne varetages af PLC (Skolebiblioteket).</p> <p>Vi er desværre ramt af sygefravær hos vores personale i indskolingen. Vi fik en fast vikar, som desværre fik nyt arbejde indenfor 4 dage. Det giver lidt uro i indskolingen. Vi prøver bl.a. at vikardække med klassernes pædagoger for at skabe stabilitet. Vi har neddrolet vores læsevejledning, så vores læsevejleder hjælper med at være vikar, så vi sikre det faglige niveau bedst muligt. Vi informerer løbende klasserne.</p>

		<p>Et af fraværene skyldes en arbejds-skade pga. glat gulv ved hovedindgangen, hvor det bl.a. regner ind fra døren. Vi arbejder sammen med teknisk forvaltning for at finde en løsning med en ny placering af døren.</p> <p>Der har været snusproblemer på 8. årgang. Det er blevet nævnt i pres- sen. Det er uheldigt, at Tingstrup er nævnt i den sammenhæng, da problemet ikke er større her end andre steder. Forældrene på årgangen er informeret. Vi bestræber os på at sende generelle informationer til årgange videre til skolebestyrelsen.</p>
3.	<p>Opsamling fra mødet med BFU. Der blev holdt BFU møde den 19/11/19. Helle og Torben deltog. Punkt omkring alkohol var på dagsorden. Helle og Torben giver en tilbagemelding.</p> <p>Til punktet er afsat 20 minutter</p>	<p>Problemet vedr. snus viser sig at være et generelt problem.</p> <p>Kommunalbestyrelsen var positive vedr. vores brev omhandlende alkohol- problemerne. Der er lagt op til, at det er skolerne, der skal tage initiativ til arrangementer. Evt. skal ungdomsskolen også med i det og det fælles elevråd. Der var rigtig mange gode ideer, men det var svært at lave noget fælles. Der mangler nogen til at styre og koordinere det. Helle drømmer stadig om at det kunne organiseres, men der var ikke umiddelbart opbakning til det.</p> <p>Hannæs-Østerild skole og Campus 10 har allerede lavet et arrangement.</p> <p>En ide kunne være at tage initiativ til at invitere en fra hver skolebestyrelse til et fælles udvalg. Kunne vi tage initiativ til at lave en samlet gruppe?</p> <p>Punktet kommer på dagsordenen igen på næste kvartalsmøde. Her kunne det være oplagt at tage ideen op igen. Helle arbejder videre i det.</p>
4.	<p>Økonomi fra skolefest samt forældrebetaling. Skolefesten holdes hvert år i uge 41. Der er en billetpris for forældre på 25 kr. Det har været drøftet på et læremøde om det principielt er i orden at opkræve entre fra forældre. Skolebestyrelsen bedes forholde sig til konceptet og til hvorvidt kutymen med entrebilletbetaling kan fastholdes.</p> <p>Til punktet er afsat 10 minutter</p>	<p>Thomas indleder med, et ønske om at skolebestyrelsen tager principiel stilling til forældrenes egenbetaling, som giver adgang til hele skolefesten.</p> <p>Dorthe orienterer om skolefestens økonomi. Vi har nogle særlige aktiviteter med fx Hop og rul og DJ, der løber op i 11.000 Vi har en indtægt på billetter på 9.000.</p> <p>Derudover er der en del udgifter i forbindelse med opførelsen af musical.</p>

		<p>Samlet er der et underskud på skolefesten på ca. 42.000.</p> <p>Skolebestyrelsen bakker op om den symbolske betaling til skolefesten, men det er vigtigt at fortælle, hvad pengene går til – nemlig noget ekstra.</p>
5.	<p>Orientering om elevstrøm siden sommerferien. Bilag 1. Indskrivningstal orienteres der om på mødet.</p> <p>Til punktet er afsat 10 minutter</p>	<p>Dorthe orienterer om elevstrømmen.</p>
6.	<p>Forberede pædagogisk aften med lærere. Den 14. januar er der dialogmøde med lærere og pædagoger. Temaet er skole/hjem samarbejde. Skolebestyrelsen skal forholde sig til hvordan programmet for aftenen skal være.</p> <p>Til punktet er afsat 20 minutter</p>	<p>Overskriften er "Skole-hjemsamarbejde".</p> <p>Skolebestyrelsen har fået en lille julegave. Nemlig en bog skrevet af Marie Ørskov Akselvoll, så vi har et godt udgangspunkt for drøftelserne på dagen.</p> <p>Formand og skoleleder tager sig af organiseringen. Dagen kunne organiseres, så det bliver lidt ala cafemøder, hvor alle grupper kan få nedskrevet deres input, så det kan bruges i det videre arbejde med udarbejdelse af principperne. Der bliver en cafeholder ved hvert bord.</p> <p>Det er vigtigt, at alle skolebestyrelsesmedlemmer kommer til mødet med det pædagogiske personale den 14/1.</p>
7.	<p>Høring af elevernes ferieplan for skoleåret 2021/2022, frist for en eventuel udtalelse er 24. januar 2020, kl. 12.00. Bilag 2.</p> <p>Til punktet er afsat 5 minutter</p>	<p>Ditte er kommet med et forslag om ændring af ferieplanen, der er sendt i høring.</p> <p>Skolebestyrelsens forældrevalgte ønsker at indsende høringssvar til elevernes ferieplan, så der flyttes to dage fra sommerferien til juleferien, således at eleverne starter den 5. januar og ikke den 3. januar og starter efter sommerferien den 9. august.</p> <p>Lærerne afgiver et høringssvar via MED.</p>
8.	<p>Eventuelt.</p> <p>Til punktet er afsat 5 minutter</p>	<p>Rikke efterspørger, om at nogen fra skolebestyrelsen kunne være interesseret i at deltage i et skolebestyrelsesseminar i marts. Man kan tilmelde sig på linket.</p> <p>Thomas inviterer til et møde med forældrerepræsentanterne mellem mødet den 14/1 og næste ordinære skolebestyrelsesmøde den 18/2.</p> <p>Der har været henvendelse om, det var muligt at dagsordenen kunne være tilgængelig på AULA. Det vurderer skolebestyrelsen ikke, der er behov for.</p>

9.	Punkter til næste SKB møde den 18/2-20. Mødet den 14/1-20 er en pædagogisk aften. Til punktet er afsat 2 minutter	

Mødet afsluttet klokken:

Maureen

Jørgen Blom

Hans Andersen

Lene Kløbe

Helle Pruzjanin

[Signature]

Perle Kowals

[Signature]
